



# မန္တလေး

နေ့စဉ်

The Mandalay Daily

၁၉၉၅ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်၊ စနေနေ့၊ အင်္ဂါနေ့။

အတွဲ(၂၁)၊ အမှတ်(၂၁၁)၊

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ ပထမဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၆ ရက်၊

၃-၇-၂၀၁၁၊ အင်္ဂါနေ့။

## ဇွန်လအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူများအဖြစ် Green Life အသင်းအား ရွေးချယ် အသင်း၏ ကြိုးပမ်းမှု ရလဒ်ကောင်းများသည် အားလုံးအတုယူအားကျ လေးစားဖွယ်ပြုယှက်တစ်ခုဖြစ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၊ ပရဟိတစေတနာရှင်များ၊ လူမှုအသင်းအဖွဲ့များမှ လစဉ်ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူများကိုရွေးချယ်၍ ပြည်သူ့သို့ ကျေးဇူးတင်လွှာ ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၀ ခုနှစ်၊ ဇွန်လအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူများအဖြစ် Green Life (အစိမ်းရောင်ဘဝ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်းအား ရွေးချယ်လိုက်ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှူးမှ ဇူလိုင်လ ၂ ရက် ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှူး

“ပြည်သူ့သို့ ကျေးဇူးတင်လွှာ”

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ ပထမဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်

(၂၀၁၀ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂ ရက်)

၁။ ကမ္ဘာကြီးပူဇွန်နှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုတို့သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ လူသားမျိုးနွယ်တစ်ခုလုံးကိုသာမက သက်ရှိဇီဝ မျိုးကွဲများ ရှင်သန်မှုနှင့် ကမ္ဘာကြီးတည်ရှိမှုကိုပါ ကြီးမားစွာ ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိပါသည်။ သက်ရှိသတ္တဝါများအနေဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထဲတွင် ဂေဟစနစ်များ ရှင်သန်တည်တံ့နေမှုသာ ရှင်သန်နိုင်စွမ်းရှိကြမည်ဖြစ်၍ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဂေဟစနစ်များ မပျက်စီး မပျက်သုဉ်းစေရန် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ရန် ကမ္ဘာနှင့်အဝှမ်း အစိုးရများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူထုအခြေပြုအဖွဲ့အစည်းများ စသည်အားဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ကြရာတွင် လူတစ်ဦးချင်းစီက ကိုယ်စီအသိတရားဖြင့် တက်တက်ကြွကြွ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်သာမက လူအများ ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် တစ်စိတ်တစ်ဝမ်းတည်း ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရန် နှိုးဆော်စည်းရုံးသွားနိုင်ရေးသည်လည်း အရေးကြီး လှပေသည်။ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအနေဖြင့်လည်း အမှိုက်များ စနစ်တကျ စွန့်ပစ်သော အလေ့အထသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအထိ တတ်နိုင်သမျှ ကျရာကဏ္ဍ အသီးသီးက ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း တွေ့ရှိနိုင်ပေသည်။

၂။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းမြို့နယ် ဒီပဲယင်းကွဲကျေးရွာတွင် ကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသား လူငယ်လူရွယ်များ စုပေါင်း၍ ခွဲစည်းထားသော Green Life (အစိမ်းရောင်ဘဝ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အသင်းသည် ကျေးရွာအတွင်း ပလတ်စတစ်အမှိုက်ကင်းစင်ရေးအတွက် စနစ်တကျစွန့်ပစ်စေခြင်း၊ စုဆောင်းသယ်ယူစွန့်ပစ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၀ ခုနှစ်ကတည်းက စတင်ခွဲစည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ Green Life (အစိမ်းရောင်ဘဝ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်းသည် အသင်းကို စတင်ခွဲစည်းစဉ်ကတည်းက ပလတ်စတစ် ညစ်ညမ်းမှုကို တိုက်ဖျက်ကြရုံ (Beat Plastic Pollution) ဟုသော ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ပလတ်စတစ် ဆိုးကျိုးကို ကိုယ်စီကိုယ်စီ သိရှိကြရုံသာမက လူအများ ပူးပေါင်းပါဝင်လုပ်ဆောင်လာစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ပျက်စီးစေသော အကြောင်းအရာများကို သိရှိလာပြီး တန်ဖိုးထား ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန် အသင်းအဖွဲ့

မှတစ်ဆင့် ရပ်ရွာ၊ မြို့၊ နိုင်ငံမှသည် စိမ်းလန်းစိုပြည်သော ကမ္ဘာကြီးဖြစ်စေရန်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်သော မျိုးဆက်သစ်များ ပေါ်ပေါက်လာစေရန်ဟူသော မွန်မြတ်သော ရည်ရွယ်ချက် များကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၃။ လက်ရှိအချိန်တွင် Green Life (အစိမ်းရောင်ဘဝ) အသင်းတွင် အသင်းဝင်အဖြစ် ရွာခံလူငယ် ၂၈၀ ဦးအထိ တိုးချဲ့ ထားရှိပြီး လစဉ်လတိုင်း လအလယ်တွင် တစ်ကြိမ်၊ လကုန်ရက်တွင် တစ်ကြိမ်၊ ရွာတောင်ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်း ခွဲခြားသတ်မှတ်၍ အဓိက လူငယ် ၁၀၀ ဦးခန့်က အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် ထမ်းဆောင်နေကြကြောင်း၊ အိမ်တိုင်းအိမ်တိုင်းတွင် ဆာလာအိတ်များ ချိတ်ဆွဲထားရှိပေးခြင်း၊ ရွာလယ် လမ်းဆုံလမ်းခွဲများတွင် ပလတ်စတစ်အမှိုက်ပုံးကြီးများထားရှိပေးခြင်းဖြင့် ရွာသူရွာသားများအား စနစ်တကျ အမှိုက်စွန့်ပစ်လာစေရန် ကြိုးပမ်းစည်းရုံးမှုကြောင့် ယခုအခါ တစ်ရွာလုံးက ပါဝင်လုပ်ဆောင်လာကြပြီး ရန်ပုံငွေ ထည့်ဝင်ခြင်းများရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အမှိုက်သယ်၊ အမှိုက်စွန့်ရန် ထော်လာဂျီယာဥတစ်စီးလည်း ပိုင်ဆိုင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာအနီးရွာတွင်လည်း အသင်းဝင်လူငယ်များက ပလတ်စတစ်ကင်းစင်ရေးနှင့် အမှိုက် စနစ်တကျစွန့်ပစ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကူညီပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၄။ ဒီပဲယင်းကွဲကျေးရွာသူ ကျေးရွာသား လူငယ်မောင်မယ်များ ဦးဆောင်သည့် Green Life အသင်း၏ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် တစ်ရွာလုံးက လိုက်ပါဆောင်ရွက်လာကြသည့် ရလဒ်ကောင်းများသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၊ မြို့ရွာ၊ ရပ်ကွက်များ အားလုံးက အတုယူအားကျလေးစားဖွယ် ပြုယှက်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ သေးငယ်သော ကျေးရွာလေးပင်ဖြစ်စေကာမူ အသိပညာ၊ ဝါသနာနှင့် စေတနာကို အရင်းခံမှုတို့စွမ်းနိုင်သမျှ ပေါင်းစည်းအင်အားဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရင်း လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်း ကို တဖြည်းဖြည်းချင်း မြှင့်တင်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နေခြင်းသည် လွယ်ကူလှသော လုပ်ဆောင်ချက်မဟုတ်ကြောင်း တွေ့မြင်ရ ပေသည်။

၅။ သို့ဖြစ်၍ ယခုနှစ် ဇွန်လအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူများအဖြစ် Green Life (အစိမ်းရောင်ဘဝ) သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်းအား ရွေးချယ်၍ ကျေးဇူးတင်လွှာကို ထုတ်ပြန်လိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၆။ Green Life (အစိမ်းရောင်ဘဝ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်းသည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၊ ပရဟိတစေတနာရှင်များ၊ လူမှုအသင်းအဖွဲ့များအနေဖြင့် မိမိနိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးတွင် ပေါင်းစည်းအင်အား ကို အရင်းခံအခြေပြုလျက် မိမိတို့ရပ်ရွာ၊ မိမိတို့ပတ်ဝန်းကျင်၊ မိမိတို့နေထိုင်ရာ ကမ္ဘာကြီးအတွက် တတ်စွမ်းသမျှပိုင်းဝန်းကူညီ ပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံလျက် မှတ်တမ်းတင် ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်  
နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်

## ပျောက်ဆုံးနေသော ထိုင်းလူငယ်ဘောလုံးသမားများကို ပြန်တွေ့ပြီ

ဘန်ကောက် ဇူလိုင် ၂

ထိုင်းနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ချင်းရိုင်ဒေသအတွင်းရှိ သစ်လျန်နန်နန်နန် ထုံးကျောက်ဂူထဲသို့ ဇွန် ၂၃ ရက်က အုပ်စုလိုက်ဝင်သွားပြီးနောက် ရုတ်တရက် ပျောက်ဆုံးသွားသော လူငယ်ဘောလုံးသမား ၁၂ ဦးနှင့် နည်းပြ တစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၃ ဦးကို ဇူလိုင် ၂ ရက်က ထိုဂူအတွင်း၌ အသက်ရှင်လျက် ပြန်တွေ့ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။

တော်ဝင်ရေတပ်က ကယ်ဆယ်

ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များအနက် ယင်းကျောက်ဂူထဲသို့ ဦးဆောင်ဝင်ရောက်သွားသည့် ထိုင်းတော်ဝင် ရေတပ်မှ အထူးရေငုပ်ကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့က ရှည်လျားလှသော ဂူလမ်းကြောင်းအလယ်ခန့်တွင်ရှိသည့် ပတ္တယားကမ်းခြေဟု ခေါ်ဆိုသောနေရာတွင် ပျောက်ဆုံးနေသူ ၁၃ ဦး စလုံးကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပျောက်ဆုံးသွားပြီးနောက် ၁၀ ရက်မြောက်နေ့တွင် ၎င်းတို့ကို ပြန်တွေ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သဖြင့် အားအင်ချည့်နဲ့ကာ ပင်ပန်းနွမ်းနယ်နေကြောင်း စီအင်နီအင်နီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။

အချိန်မီရုံ ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့

အစားအစာမစားရဘဲ ဂူအတွင်း၌ ပိတ်မိနေလျှင် ၎င်းတို့အနေဖြင့် ၈ ရက်မျှသာ အသက်ရှင်နိုင်သည်ဟု ဆေးသိပ္ပံပညာရှင်များက ပြောကြားခဲ့ရာ ၎င်းတို့ကို အသက်ရှင်လျက်ပြန်တွေ့နိုင်ရန် မျှော်လင့်ချက်နည်းလာပြီဟု ကယ်ဆယ်ရေးသမားအချို့က ယူဆခဲ့ကြသည်။ ထိုင်းတော်ဝင်ရေတပ်က ဂူတွင်းမှလည်းကောင်း၊ ထိုင်း လေတပ်က ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဂူပြင်ပမှလည်းကောင်း ဦးဆောင်မှု၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ပညာရှင်များ၊ ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုကြောင့် ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သော ၎င်းတို့ကို အချိန်မီရုံသာ ကယ်ဆယ် နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



၁၃ ဦး၏ ကြွမှာဆို

ကံဆိုးစေသော ၁၃ ဂဏန်း၏ စိုးမိုးမှုကြောင့် ၎င်းတို့ ၁၃ ဦး ဂူတွင်း၌ ပိတ်လှောင်မိကာ ကြွမှာဆိုနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုသော်လည်း ကာယကံရှင်များ၏ အသက်ရှင်သန်လိုသော စိတ်ဆန္ဒနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးသမားများ၏ စွမ်းစွမ်းတစ်ကြိမ်ပမ်းမှုကြောင့် ထိုလူငယ်များအားလုံး မိဘရင်ခွင်အသီးသီးသို့ မကြာမီ ပြန်လည် ခိုလှုံခွင့်ရကြတော့မည်ဖြစ်သည်။

MT

### မန္တလေးစာတိုက်ကြီး၌ ခေတ်မီကောင်တာအသစ် ဖွင့်လှစ်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂

ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စာတိုက်ကောင်တာသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျင်းပရာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသာဦး တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပြီး အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဂျပန်နိုင်ငံ ပြည်ထဲရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ Director General Mr. Ei Ji Makiguchi၊ Japan Post မှ Executive Vice President Mr.Kunio Tanigaki၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံရုံးမှ Counsellor Mr. Kawyuki Takimi၊ Nagata Myanmar မှ Managing Director Mr. Katsutoshi Yabui နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်းမှ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အမှာစကားပြောကြားကြ၍ ခေတ်မီကောင်တာသစ်ကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြကာ Mr.Ei Ji Makiguchi က ဒုတိယဝန်ကြီးအား အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းပေးအပ်သည်။ (အပေါ်ပုံ)



အဆိုပါခေတ်မီကောင်တာသစ်သည် ဂျပန်-မြန်မာစာတိုက်လုပ်ငန်းနည်းပညာအကူအညီပေးရေး၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်းက ပြည်သူများအတွက် စာတိုက်ဝန်ဆောင်မှုများ ပေးရာတွင် အထောက်အကူပြုစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် ခေတ်မီစာတိုက်ကောင်တာသစ်တွင် မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်းနှင့် ကြော်ငြာလုပ်ငန်းများ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Nagata Co., Ltd. မှ ကောင်တာလုပ်ငန်းများ

စနစ်တကျရှိစေရေးအတွက် ITနည်းပညာသုံး Queuing Machine Wireless System အား ကူညီဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့သည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မန္တလေးအောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အထက (၁၁)မှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူလေးများအား လိပ်စာအပြည့်အစုံရေးသားတတ်စေရန်နှင့် စာပို့သင်္ကေတ သုံးစွဲနည်းနှင့် လိပ်စာမှန်မှ စာဝေမြန်မည်ဖြစ်သည့် အတွက် အသုံးပြုတတ်စေရန်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသူများက မန္တလေးစာတိုက်ကြီးအတွင်း ကောင်တာသစ်တွင် Queuing Wireless System အသုံးပြုမှုများ၊ e-post Delivery Monitoring System အသုံးပြုမှု ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်းမှ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ပြည်သူ့အကျိုးပြုဝန်ဆောင်မှုအသစ်များကို စိတ်ဝင်တစား လေ့လာကြည့်ရှုကြောင်း သိရသည်။ (၂၀၃)

“မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်း လိပ်ပြာအမျိုးအစား (၁၂၀၀) ကျော်ရှိပါတယ်။ အဲဒီအထဲက နိုင်ငံတကာမှ သုတေသနပညာရှင်တွေ လိပ်ပြာပညာရှင်တွေ အထူးစိတ်ဝင်စားတဲ့ Teinopalpus Imperialis လိပ်ပြာကိုလည်း ပြသထားပါတယ်။ ယင်းလိပ်ပြာဟာ (3D) ပုံစံတောင်ပံတွေရှိတယ်။ ရှားပါး Bhanitis Lidderdalii လိပ်ပြာအမျိုးအစားနဲ့ မြန်မာဒေါင်းလိပ်ပြာလိုပေါ့တဲ့ Papilio Krishna လိပ်ပြာကိုလည်း ပြသထားပါတယ်။ ၎င်းလိပ်ပြာတွေက တရုတ်ပြည်ရှိ သစ်တောများ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံနဲ့ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွေမှာလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်”ဟု တာဝန်ခံဦးကောင်းမြတ်စံက ထပ်လောင်းရှင်းပြသည်။

မြန်မာ့လိပ်ပြာ၏ နေထိုင်ကျက်စားမှုအရ မြက်ခင်းလိပ်ပြာ၊ သစ်တောလိပ်ပြာနှင့် တောင်ပေါ်လိပ်ပြာဟူ၍ ယေဘုယျအားဖြင့် သုံးမျိုးခွဲခြားထားပြီး လိပ်ပြာတိုက်တွင် ပြသထားသည့် မြန်မာလိပ်ပြာအများစုမှာ တောင်ပေါ်လိပ်ပြာအများဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။

ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ကန်တော်ကြီးဥယျာဉ်အတွင်းရှိ လိပ်ပြာတိုက်ကို ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာတွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့၍ လိပ်ပြာတိုက်သည် အပူပိုင်းဒေသသစ်တောများ၏ ဝတ်မှုကူးခြင်းကို စေ့စပ်စီမံခန့်ခွဲပေးနိုင်ရန်၊ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် သက်ရှိသတ္တဝါများနှင့် သစ်ပင်သစ်တောများ၊ လူသားများမှီခိုအားထားရာ ဂေဟတစ်ခုဖြစ်သည့် Ecosystem ပုံမှန်ဖြစ်ထွန်းတည်တံ့ရေးအတွက် အရေးကြီးသောကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသော သတ္တဝါများဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ (စိန်ပန်းဖြာ)



### ချမ်းမြေ့ရောင်းဝယ်ရေး သမဝါယမအသင်း နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ပြည်ကြီးကျက်သရေအနောက် ၂၂ လမ်းနှင့် စလမ်းထောင့်၊ ချမ်းမြေ့ရောင်းဝယ်ရေး သမဝါယမအသင်း ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက အသင်းအစည်းဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်ဆန်းလင်း၊ ဦးစီးမှူး ဦးမိုးထွန်း၊ ဒေါ်စန်းစန်းအေး၊ ဒေါ်အေးအေးသက်၊ ဒေါ်မာမာမြင့်၊ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဟန်နှင့် အမှုဆောင်များ၊ ချမ်းမြေ့ရောင်းဝယ်ရေး သမဝါယမအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဘကြည်နှင့်အမှုဆောင်များ၊ စာရင်းစစ်များ၊ စာရင်းကိုင် တာဝန်ခံဦးထွန်းလှအောင်နှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ အသင်းသူ၊ အသင်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ သဘာပတိ အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဘကြည်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးအရာရှိက ဝတ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အသင်းအမှုဆောင် အစီရင်ခံစာကို အမှုဆောင် ဦးအောင်

သန်းကလည်းကောင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းကို ဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးသက်ကလည်းကောင်း ဖတ်ကြားတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ အသင်းသား ၆၅ ဦးအတွက် အစုပေါ်အမြတ် ၆၅၈၅၅၅ သိန်းကို အသင်းဥက္ကဋ္ဌက အသင်းသားများကိုယ်စား ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးအား ထုတ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ အမှုဆောင်အစီရင်ခံစာ၊ ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများကို သဘာပတိက တက်ရောက်လာသော အသင်းသားများထံမှ အတည်ပြုချက်ရယူပြီး နိဂုံးချုပ်စကားပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းပြီး အသင်းသားများအား အနည်းဆုံး ကျပ် ၃၀၀၀ မှ အများဆုံး ကျပ် ၁၀၀၀၀ အထိ ဗလာမပါ ကံစမ်းမဲဖောက်၍ လက်ဆောင်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၂၀၇)



### ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများအား ဆေးဝါးများဖြင့် အခမဲ့ကွင်းဆင်းကုသ

ညောင်ဦး ဇူလိုင် ၂

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်ဦးခရိုင် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ကျန်းမာရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာမြင့်သိန်း ဦးဆောင်သော ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအဖွဲ့သည် ခရိုင်၊ မြို့နယ် အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ညောင်ဦးမြို့နယ် တောင်စင်းကျေးရွာရှိ တောင်စင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ သွားရောက်ပြီး ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး၊ ကောင်းမွန်စွာ နေထိုင်သွားနိုင်ရေး ဆေးဝါးများဖြင့် အခမဲ့ ကွင်းဆင်းကုသမှုများ ပြုလုပ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဒီနေ့ မနက် ၈ နာရီက ညောင်ဦးခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် တောင်စင်းကျေးရွာရှိ

တောင်စင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ သွားရောက်ပြီး ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများကို အခမဲ့ ကျန်းမာရေးစစ်သပ်စစ်ဆေးပြီး ဆေးဝါးများဖြင့် ကုသဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ကွင်းဆင်းကုသပေးရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ကျေးလက်နေပြည်သူတွေ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ပြီး မိသားစုဘဝ ပျော်ရွှင်စွာ နေထိုင်သွားနိုင်စေရန်နှင့် ကျန်းမာရေးမကောင်းပါက လွယ်လင့်တကူ လာရောက်ကုသနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ယခုလို ကွင်းဆင်းကုသပေးမှုအပိုင်းကတော့ အထွေထွေရောဂါအစုံ ပါပဲ။ လာရောက်ကုသကြတဲ့ ရောဂါဝေဒနာရှင်အနေနဲ့ လူနာဦးရေ ၁၀၄ ဦးရှိပါတယ်။ လာရောက်ဆေးကုသတဲ့ လူနာတွေကိုလည်း ကျန်းမာရေးစစ်သပ်စစ်ဆေးပြီး ဆေးဝါးများဖြင့် အခမဲ့ကုသပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီးတော့လည်း ယခုလို ကွင်းဆင်းကုသခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်အတွင်း ကျန်ရှိတဲ့ ကျေးရွာတွေကို ကွင်းဆင်းကုသပေးဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ခရိုင်ကျန်းမာရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာမြင့်သိန်းက ပြောပြသည်။ (ဝဲပုံ)

(ရဲဝင်းနိုင်-ညောင်ဦး)



### မန္တလေးတူဒေ မဂ္ဂဇင်းထွက်ရှိ

မန္တလေးတူဒေ မဂ္ဂဇင်းအတွဲ (၂)၊ အမှတ်(၂) ယနေ့ ထွက်ရှိလာသည်။ မန္တလေးတူဒေ မဂ္ဂဇင်းတွင် ကမ္ဘာ့မိသားစုဝင်နိုင်ငံများနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာနေတတ်ရန်နှင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် အကျိုးတူဆောင်ရွက်တတ်အောင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ မန္တလေးတူဒေမဂ္ဂဇင်းတွင် အယ်ဒီတာချုပ် စိုင်းသာအောင်၏ မြန်မာ၊ တရုတ်စီးပွားရေးစင်္ကြံလမ်း၊ အောင်ဆန်းစုကြည်၏ “မြန်မာနိုင်ငံ၌ စာကြည့်တိုက်ယဉ်ကျေးမှု ပြန်လည်ထွန်းကားလာစေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်” ဆောင်းပါး၊ စာရေးဆရာမောင်အောင်(မန္တလေး)၏ “မြန်မာ၊ တရုတ်ဆက်ဆံရေးပြောင်းလဲလာ” ဆောင်းပါး၊ စာရေးဆရာ မင်းပန်း၊ နိုင်ထွန်း(TGI)

မြန်ဂုဏ်ဆောင်၊ ဖိုးသံချောင်းတို့ ရေးသားဆောင်းပါးများ၊ နတ်မောက်ထွန်းရှိန်၏ “မြန်မာဦးစွန်းသတင်းစာနှင့် မင်းကွန်း လူ့အိုရီမှတ်တမ်းတစ်ခု” ဆောင်းပါး၊ စာရေးဆရာအညာသား ဖိုးခင်၊ သက်သက်အောင် (မဟာသိပ္ပံ)၊ ဗိုလ်ထွန်းကြည်(မုံရွာ)၊ မောင်စော်ဝင်း(ဗဟို)တို့၏ ဆောင်းပါးများ၊ စာရေးဆရာ စိုင်းဝင်းဗိုလ် (အရာတော်)၏ “ဘဝလောကစံကြံ့ကြံ့စံ ကျော်ဖြတ်နိုင်စွမ်းသူ” ဆောင်းပါးအောင်၊ ရွှေစောသက်၊ ချယ်ရီမြေမောင်တင်ထွန်း၊ ထွန်းထွန်း၊ နန္ဒ(လောကမင်း)၊ သျှင်ထွေးငယ်၊ ဘီကျား၊ ဒေါက်တာသန်းမြင့်ဦး၊ မြသွေးရည်(မဟာဝိဇ္ဇာကျမ်းပြု) စသည့် စာရေးဆရာများ၏ ဆောင်းပါးများပါဝင်ကြောင်းနှင့် စာအုပ်တစ်စောင်(မန္တလေး)၏ “မြန်မာ၊ တရုတ်ဆက်ဆံရေးပြောင်းလဲလာ” ဆောင်းပါး၊ စာရေးဆရာ မင်းပန်း၊ နိုင်ထွန်း(TGI) စိုင်းဝင်းဗိုလ်(အရာတော်)